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Geacht College, 
 
Graag vragen wij uw aandacht voor het volgende. In de afgelopen maanden heeft de 
ondernemersvereniging Voorst middels deelname in de klankbordgroep van de gemeente 
meegedacht over de verkenning naar de mogelijkheden van de komst van een aantal 
windmolens op bedrijventerrein Voorst. Ook is in een aantal ondernemersbijeenkomsten 
hierover van gedachten gewisseld en informatie verstrekt door de gemeente. 
 
Het bestuur van de ondernemersvereniging heeft kennis genomen van alle informatie die 
gedurende het verkenningsproces is verzameld. Daarbij is onze insteek geweest met een 
positieve grondhouding naar deze verkenning te kijken. Allereerst omdat wij ervan overtuigd 
zijn dat de energie- en klimaatopgave die binnen de gemeente Zwolle moet worden opgelost 
een gezamenlijke verantwoordelijkheid is van overheid, burgers en bedrijven samen en 
waarbij ieder vanuit de eigen rol hierin iets kan betekenen. Vanuit de ondernemersvereniging 
Voorst hebben wij ook als doelstelling toe te werken naar een bedrijventerrein dat in 
toenemende mate energiezuinig en zelfs energieneutraal functioneert. Maatregelen als 
gezamenlijke energieinkoop, energiebesparing bij bedrijven en het stimuleren van 
energieopwekking worden dan ook door de ondernemersvereniging ondersteund. Vanuit 
deze invalshoek staan wij ook welwillend tegenover de verkenning om de vestiging van 
enkele windmolens op Voorst te onderzoeken. Ook voor bedrijven op Voorst kan dit een 
belangrijke kans zijn om het eigen energiegebruik middels windopwekking af te dekken.  
 
Tegelijkertijd hebben we als belangrijke vraag vanuit welk beleidskader gekozen is voor de 
locatie Voorst. We hebben kennis genomen van de diverse andere onderzoekslocaties voor 
windmolens in de gemeente Zwolle. We zijn van mening dat er elders binnen de 
gemeentegrenzen ook mogelijkheden zijn om windmolens te ontwikkelen die wellicht ook 
minder negatieve effecten hebben dan de voorgestelde locaties op Voorst. We leggen u de 
vraag voor hoe u beleidsmatig de molens op Voorst ziet in verhouding met het totaal 
gewenste aantal molens, in het kader van de gewenste energietransitie. We geven u dan 
ook dringend in overweging mee de bespreking over de mogelijke komst van windmolens op 
Voorst eerst in een breder perspectief van de energieopgave voor de gemeente Zwolle te 
voeren, alvorens hierover onomkeerbare besluiten voor Voorst te nemen. 
 
We willen echter vanuit de gezamenlijk benoemde verantwoordelijkheid ook nadrukkelijk de 
mogelijkheid van windmolens op Voorst overwegen.  We hebben ons vanuit de verkenning 
daarom verdiept in de effecten van de mogelijke komst van windmolens op Voorst. Een 
belangrijke randvoorwaarde om de komst mogelijk te maken is allereerst dat gevestigde 
bedrijven niet ernstig in hun huidige en toekomstige bedrijfsvoering mogen worden 
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belemmerd. Ten aanzien van deze randvoorwaarde hebben wij met name gekeken naar de 
effecten van mogelijke windmolens op de veiligheid, geluidruimte voor bedrijven en de 
slagschaduw voor bedrijven. Hieronder gaan wij op deze drie aspecten nader in. Onze 
afweging t.a.v. deze aspecten bepaalt mede of en hoeveel windmolens op Voorst volgens 
ons wenselijk zouden zijn. 
 
Veiligheid en risico's 
Uit de verkenning en de bijbehorende onderzoeken maken wij op dat het risico op 
ongevallen met eventuele windmolens relatief beperkt is. We zijn van mening dat uit het 
oogpunt van veiligheid windmolens alleen op voldoende afstand van kantoren neergezet 
kunnen worden, de locatie van de voorgestelde derde windmolen vinden wij wat dit betreft 
niet wenselijk. 
We vragen bijzondere aandacht voor het cumulatie-effect van verschillende risico-contouren: 
er is in het gebied een aantal veiligheidsrisico-contouren van gevestigde bedrijven van 
toepassing die voor een deel een risico-contour van een windmolen kan overlappen. Daarbij 
mag het effect van de komst van een windmolen niet zijn dat een bedrijf in eventuele 
toekomstige uitbreidingsplannen wordt begrensd, doordat deze plannen dan binnen een 
risicocontour van een windmolen terechtkomen. 
Een ander aandachtspunt hierbij is het risico op nieuwe spanningsdips op het 
bedrijventerrein. Door windmolens zal een grote hoeveelheid stroom worden opgewekt, die 
vervolgens ook via het elektriciteitsnet getransporteerd zal moeten worden. Het netwerk zal 
hierop moeten zijn afgestemd, om te voorkomen dat er (zoals in het recente verleden is 
gebeurd) nieuwe spanningsdips in het netwerk ontstaan met het risico op forse schade voor 
met name producerende bedrijven op Voorst. 
 
Geluidruimte voor bedrijven 
Het bedrijventerrein Voorst is voor geluid een gezoneerd bedrijventerrein. Dit houdt in dat 
bedrijven zijn beschermd tegen oprukkende woningbouw en omliggende woningen zijn 
beschermd tegen teveel geluidsoverlast. Het geluid van windmolens wordt formeel niet 
toegerekend aan de geluidzone, waardoor de hoeveelheid geluidruimte binnen de 
geluidzone niet wordt verminderd. Echter, door een cumulatie van geluid in de praktijk 
(geluid van de weg, bedrijven en windmolens met name bij de mogelijke komst van vijf 
windmolens) kan de kans op klachten van bewoners wel toenemen, met name ook doordat 
de subjectieve geluidsbeleving van omwonenden ook gerelateerd is aan de visuele aanblik 
van hoge windmolens. Het risico bestaat hierdoor dat ook bedrijven geconfronteerd worden 
met meer klachten van omwonenden. Dit vraagt een heldere en duidelijke communicatie 
richting omwonenden. Daarbij blijkt uit de verkenning dat de vestiging van vijf windmolens 
ook geluidstechnisch extra voorzieningen zal vragen, omdat geluidsnormen cumulatief zullen 
worden overschreden. Vanuit dit milieuaspect bekeken zijn wij dan ook geen voorstander 
van vijf windmolens op Voorst. 
 
Slagschaduw 
Zorgen hebben wij vooral over de slagschaduweffecten van eventuele windmolens op 
Voorst. Uit de gedane verkenningen hiernaar blijkt dat er twee problemen ontstaan voor 
bedrijven: 
- De wettelijke normen voor slagschaduw gelden alleen voor woningen en niet voor 
bedrijfspanden waar relatief veel mensen werken en vaak een groot deel van de dag. Dat 
zou inhouden dat personeel binnen bedrijfspanden geen wettelijke bescherming heeft tegen 
slagschaduw. Dat vinden wij niet acceptabel. 
- Mochten er windmolens op Voorst worden gevestigd, dan zouden minimaal de wettelijke 
normen voor slagschaduw ook voor bedrijven van toepassing moeten worden verklaard en 
zelfs nog strengere normen door nadere afspraken hierover te maken. We hebben begrepen 
dat de wettelijk norm maximaal 17 dagen per jaar 20 minuten of meer is, dit is ongeveer 
maximaal circa 6 uur slagschaduw per jaar. Uit de verkenningen blijkt echter dat op diverse 
bedrijfslocaties deze norm ruim wordt overschreden, soms zelfs voor meerdere maanden 
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meerdere uren per dag. Er zullen dus per bedrijfspand specifieke en harde afspraken 
gemaakt moeten worden om de hinder voor bedrijven door slagschaduw in te perken. 
 
Op basis van de nu beschikbare informatie is de ondernemersvereniging kritisch ten aanzien 
van de komst van drie of meer windmolens op Voorst. Wij vrezen dat de effecten hiervan 
voor de bedrijven dermate negatief zullen uitpakken dat dit de bedrijfsvoering zal kunnen 
belemmeren. De komst van twee windmolens op de locatie van Scania vinden wij wel een 
nader onderzoek waard. Een derde windmolen elders op het bedrijventerrein lijkt grotere 
problemen m.b.t. de slagschaduw e.d. met zich mee te brengen. We zijn bereid om samen 
met de gemeente te onderzoeken of de effecten van een aantal windmolens op het terrein 
van Scania voor het overgrote deel van de bedrijven (en ook voor de omwonenden) 
beheersbaar geregeld zouden kunnen worden. Daarbij zullen wel duidelijke afspraken en 
randvoorwaarden moeten worden afgesproken over de maatvoering, locatie en tijdsduur van 
draaien van de betreffende windmolens en zullen bedrijven die knelpunten blijven behouden 
ook tegemoet moeten worden gekomen. Als ondernemersvereniging en bedrijven worden wij 
bij een dergelijke verdiepingsslag graag nauw betrokken, waarna eventueel een definitief 
besluit over de komst van twee windmolens genomen kan worden.  
 
Mocht er, als aan alle voorwaarden is voldaan, een positief besluit over deze windmolens tot 
stand komen, dan vinden wij het van belang om ernaar te streven om de op te wekken 
windenergie primair ten gunste te laten komen van bedrijven welke op het bedrijventerrein 
Voorst zijn gevestigd, zodat de doelstelling van een energieneutraal bedrijventerrein hiermee 
dichterbij kan komen. De eventuele exploitatie van een windmolen op Voorst kan dan 
aangehaakt worden aan het collectief van energieinkoop dat reeds voor bedrijven op Voorst 
bestaat. 
 
Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd en zien de verdere 
besluitvorming hieromtrent met veel belangstelling tegemoet. 
 
Met vriendelijke groet, 
Namens het bestuur, 
 
 
 
 
Johan Nieuwland, 
Voorzitter Ondernemersvereniging Voorst 
www.vvovw.nl 

http://www.vvovw.nl/

